
 

 

       SOBER TOT HET EINDE: DANK U,     
GELIEFDE PAUS FRANCISCUS! 

De paus werd maandag als naar gewoonte rond 6 uur ’s morgens wakker. Een uur 
later ging zijn toestand plots fel achteruit. Rond 7.35 uur is hij overleden. Zijn 
ademhalingsproblemen speelden hem nog altijd parten, maar waren niet de reden voor 
zijn overlijden. Vermoedelijk werd hij getroffen door een beroerte. 
 
Na zijn verkiezing in 2013 koos paus Franciscus ervoor om niet te wonen in het 
traditionele pauselijke appartement in het Apostolisch Paleis. In plaats daarvan 
vestigde hij zich in de bescheiden residentie Santa Marta, gelegen op het terrein van 
Vaticaanstad. Deze keuze weerspiegelde zijn verlangen naar eenvoud en zijn wens 
om dichtbij anderen te zijn.  
 
Franciscus, die zijn naam koos als bewonderaar van de Heilige Franciscus van Assisi, 
nam het op voor armen, vluchtelingen en klimaat. Hij stond altijd aan de kant van de 
meest kwetsbaren. Velen waarderen hem om zijn nadruk op barmhartigheid, sociale 
rechtvaardigheid, zijn aandacht voor de zorg voor de schepping en zijn voortdurende 
zorg voor de meest kwetsbaren in de samenleving, zoals armen, migranten en 
vluchtelingen. Dat kleine autootje van hem …, in het begin dacht men: dat is een stunt. 
Maar hij was gewoon zo. Geen pracht en praal. Graag sober. 
 
Hij kon goed luisteren, mild en had veel humor. Aan onze aartsbisschop Terlinden zei 
hij: “Maar jij bent nog zo jong … Heb jij je eerste Communie al wel gedaan? … 
 
Hij had gevraagd om de begrafenisrituelen te vereenvoudigen en te richten op de uiting 
van het geloof van de Kerk in het verrezen lichaam van Christus. De vernieuwde ritus 
beoogt nog meer te benadrukken dat de begrafenis van de paus van Rome die van 
een herder en discipel van Christus is, en niet van een machtig persoon van deze 
wereld. In het verleden werd de kist met de paus op een verhoogd platform geplaatst. 
Maar Franciscus wilde dat niet: hij wil niet op een voetstuk worden geplaatst. 
 
Paus Franciscus beschrijft in zijn testament precies waar (in de pauselijke basiliek van 
Santa Maria Maggiore) hij wil dat zijn "stoffelijk overschot, in afwachting van de dag 
der verrijzenis" begraven wordt. "De tombe moet in de grond worden geplaatst; 
eenvoudig, zonder bijzondere versieringen en met alleen de inscriptie: Franciscus. De 
kosten voor de voorbereiding van mijn begrafenis worden gedekt door een bedrag van 
een weldoener”. 
 
 "Moge de Heer de verdiende beloning schenken aan hen die mij het beste hebben 
gewenst en voor mij zullen blijven bidden. Het lijden dat het laatste deel van mijn leven 
kenmerkte, offer ik aan de Heer, voor vrede in de wereld en broederschap onder de 
volkeren", zo sluit de paus zijn testament af. 
 
De encyclieken en andere publicaties van paus Franciscus zijn blijvende wegwijzers 
voor onze wereld en samenleving. Onze bisschoppen denken in het bijzonder aan 
Laudato Si’ over de toekomst van onze planeet, ons gemeenschappelijke huis en 
Fratelli tutti  dat oproept tot broederschap en solidariteit tussen alle mensen en 
volkeren. 
 

 

KERKSCHIP ST JOZEF WOORDJE 
 



Sofi Van Ussel, directeur van Kamino zegt: ‘Paus Franciscus was een 
vooruitstrevende paus, met een bijzondere aandacht voor jongeren. ‘Zet de boel op 
stelten en heb geen angst’, was zijn boodschap aan onze jongeren. Daarmee 
benadrukte hij de belangrijke rol die jongeren spelen om van onze wereld een betere 
plek te maken. Hij geloofde zeer sterk dat het katholieke geloof alleen kan overleven 
als we luisteren naar wat jongeren vandaag belangrijk vinden. We zijn hem dan ook 
zeer dankbaar voor het transformatieproces dat hij in gang heeft gezet. Uiteraard is 
het werk nog lang niet af, maar hij heeft de weg opengezet om van de Kerk een 
inclusieve, transparante en integere plek te maken. Een plek voor iedereen - ongeacht 
leeftijd, gender, seksuele geaardheid of sociale achtergrond. We hopen dat de 
volgende paus verder vaart op de hoopvolle Franciscus-golf. Vandaag voelen we ons 
verbonden in gebed met de volledige wereldkerk.’ 
 
Ik sluit af met woorden van Luc Van Looy, voormalig bisschop en vriend van Paus 
Franciscus: “Franciscus wilde met iedereen spreken. Hij wilde een gewone mens 
onder de mensen zijn. Dat was het allerbelangrijkste voor hem”. 
 

DANK U, GELIEFDE PAUS FRANCISCUS! Spreek voor ons ten beste. 

Genegen, Paul Renders ofm., aalmoezenier te Antwerpen 

God, onze Vader, 

wij bidden U voor uw trouwe dienaar, paus Franciscus. 

Met liefde en grote toewijding heeft hij uw Kerk geleid. 

Moge zijn werk onder ons blijvend vrucht dragen. 

Geef dat velen delen 

in de vreugde van het Evangelie 

dat hij met ijver heeft verkondigd. God, onze Vader, 

wij bidden U voor uw trouwe dienaar, paus Franciscus. 

Met liefde en grote toewijding heeft hij uw Kerk geleid. 

Moge zijn werk onder ons blijvend vrucht dragen. 

Geef dat velen delen 

in de vreugde van het Evangelie 

dat hij met ijver heeft verkondigd. 

Wij vragen U: 

laat hem nu thuiskomen bij U, 

want hij heeft zijn hoop gesteld op Jezus, 

de verrezen Heer, 

die met U leeft in eeuwigheid. 

 


